
Tarih: 04.04.2025 

 

 بسم الله الرحمن الرحيم

 

                                    

                                                                    

 

MODAYA ESİR OLMAK 

Kıymetli Kardeşlerim! 

Yüce Rabbimiz bizi en güzel bir şekilde 

yaratmış ve nimetlerini önümüze sermiştir. 

Ancak nimetlerini ölçülü ve rızasına uygun bir 

şekilde kullanmamızı da emretmiştir. Hutbemin 

başında okuduğum ayet-i kerimede bu husus şu 

şekilde dile getirilmiştir: 

“Ey Âdemoğulları! Her namaz 

kılacağınızda güzelce giyinin, yiyin için fakat 

israf etmeyin. Çünkü Allah israf edenleri 

sevmez.”
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Peygamberimiz (s.a.v) Efendimiz ise 

gerek giyim gerekse sair hareketlerimizde kibre 

düşmememiz gerektiğini şöyle ifade etmiştir: 

“Kibre düşmeden ve israfa kaçmadan 

yiyin, sadaka verin/harcayın ve giyinin!”
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Muhterem Mü’minler! 

Yaşadığımız bu çağda dijital dünyaya 

açılan insanoğlu ne yazık ki pek çok şeyin 

ölçüsünü kaybetmiştir. Sade bir hayatın yerini 

gösteriş ve kibir almıştır. İmkân sahibi olmayan 

kişiler bile bütçelerini aşarak alışveriş yapmaya 

başlamıştır. Özellikle gençlerimiz marka 

olmayan bir kıyafeti yeni ve güzel olsa dahi 

giymeye utanır olmuştur. Kullanılan 

telefonların özelliklerine değil de sadece ismine 

bakılır olmuştur. Kişinin ihtiyacına göre değil 

de, başkasına atacağı havaya göre evini dizayn 

ettiği bir anlayış hakim olmuştur. 
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Aziz Kardeşlerim! 

Bizim için esas önemli olan husus madde 

değil, manadır. Manayı kaybeden insan ne yazık 

ki maddeye esir olmaktadır. Bir insanın nasıl bir 

ahlâka sahip olduğu değil, nasıl bir kıyafete 

sahip olduğu daha çok gündem olmaktadır. 

Anne babaların evlâtlarına güzel bir terbiye 

değil de pahalı bir hediye vermeye çalıştığı daha 

çok göze çarpmaktadır. Misafirliğe gittiğimiz bir 

evin manevi atmosferi, insanların samimiyeti ve 

güler yüzlülüğü değil; fincanı, bardağı ve eşyası 

daha fazla önem taşımaktadır.  Oysa Peygamber 

Efendimiz önemsenmesi gereken hususun 

madde değil de mana olduğunu bize şöyle 

hatırlatmıştır: 

“Allah sizin dış görünüşünüze ve 

mallarınıza bakmaz. O sizin kalplerinize ve 

yaptıklarınıza bakar.”
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Değerli Mü’minler! 

Müslümanlar elbette bakımlı, temiz ve 

güzel giyimli olmalıdır. Müslüman her haliyle 

etrafında güzel bir izlenim bırakmalıdır. Ancak 

bu husus israf ve gösterişe düşmeden 

yapılmalıdır. Sosyal medya ortamlarında bize 

gösterilen ve dayatılan doğrulara hemen 

sarılmamız şart değildir. İnsan akıl sahibidir. 

Önüne çıkanları akıl süzgecinden geçirmeden 

kabul etmesi yanlıştır. Dolayısıyla ekranların 

bize gösterdiği doğrulara göre değil, Allah’ın 

bize gösterdiği yola göre hayatımıza şekil 

vermemiz gerekmektedir. Allah’ın nimetlerini 

modaya esir olmadan, gösteriş ve kibir 

bataklığına saplanmadan kullanmamız 

gerekmektedir. Öyleyse hepimizin bu hususta 

dikkatli olması son derece önemlidir. Normal bir 

ayakkabıyı sırf marka olmadığı için giymek 

istemeyen bir gencin, dünyanın başka bir 

yerinde yalın ayak gezen çocukları da göz 

önünde bulundurması gerekmektedir. Özellikle 

Müslümanlara her çeşit zulmü reva gören 

devletleri destekleyenlerin ürünlerini ne kadar 

hoşumuza giderse gitsin, elimizin tersiyle 

hayatımızdan uzaklaştırmamız şarttır. 
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